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Dr. Max Bertibauer, Ein neues Alheta-Subgenus aus Mittel-

europa. (Entomologische Zeitschrift. Frankfurt a M.

XXV, 1911, p. 156).

Az új alnémet szerz Bhopalotella-naik nevezi, ez az Atheták-

hoz~ tartozó Strobüocera Ganglb. alnemmel közeli rokon, az új faj

pedig- az Af{R]io2J.) liungarica nevet kapta. Elfordul Herkulesfürd
környékén. Csíki.

Wilhelm Hubenthal: Beschreibungen neuer europaischer
Coleopteren und Bemerkungen zu bekannten
Arten. (Entomologische Blátter. VII, 1911, p. 185—193).

Megjegyzések néhány faj rendszertani helyére vagy földrajzi

elterjedésére vonatkozólag valamint néhány új faj és fajváltozat le-

írása képezi szerz czikkének tárgyát. Minket közelebbrl csak a

következk érdekelnek : Phyllodrepa Luzei^ ezt az új fajt szerz e^j
Trencsénbl való példány alapján írta le. Ugyancsak magyarországi

új faj változat a Helopliorus granularis var. i'ufijjennis^ melynek köze-

lebbi termhelj^eként ,,Mik!osch"-t (! ?) említi szerz. Az új CJiryso-

mela rufa var. padiysoma termhelye Erdély. Csíki.

*

Dr.'Max Bernhaiier : Zwei neue deutsche Athetaarten. (En-

tomologische Blátter. VII, 1911, p. 199—200).

A két új Staphylinida közül az egyik (Athefa [Dimetrota] Leon-

Jiardi) Fels-Ausztrián kivül Erdélyben (Bucsecs, Radnai havasok,

Korongyos), Herczegovinában (Bjelasnica), Boszniában, Oláhország-

ban, Svájczban és Olaszországban fordul el. Csíki.

Társulati ügyek.

A „Magyar Entoinologiai Társaság'' 6. ülése 1911. október

21-én. Dr. Horváth Géza elnök üdvözli a megjelenteket a nyári

szünet utáni els ülés alkalmából, majd Jablonowski József alelnök

lendületes beszéddel üdvözli az elnököt abból az alkalomból, hogy a

francia kormány tudományos mködését újabban a közoktatás tiszt-

jévé való kinevezéssel honorálta. Az elnök köszön szavai után

ScHMiDT Antal „A lepkék terjeszkedése" czímen tartott eladást.

(Az eladás a Rov. Lapok valamelyik következ számában teljes

terjedelmében fog megjelenni).

A „Blagyar Entoinologiai Társaság" 7. ülése 1911. novem-

ber 18-án. Dr. Horváth Géza elnök üdvözli a nagy számban meg-

jelent tagokat és vendégeket, majd Csíki Ern bemutat egj érdekes
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bogarat, melyet az ezidei nyár folj^amán tagtársunk, Györffy JéJnö

gyjtött két példányban Keszthelj^-en. Ez a bogár a Cleridák csa-

ládjába tartozó Thaneroclerus aino Lewis, tehát egy japánországi

(Yesso szigeti) faj, melj^et valószínleg csak behurczoltak és így

faunánknak nem állandó képviselje. Ugyancsak Csíki Ern be-

mutatja és ismerteti tagtársunknak, Lejtényi Sándor aradi tanárnak

„Rovargyüjt" czím könyvecskéjét, meljí-et könyvtárunk részére

küldött. A társaság a beküldött munkáért köszönetét .fejezi ki

szerznek. Utána MmóK Ottó beszámol ezidei barlangkutató kirán-

dulásaiiól, melyeket Bokor Elemér cs. és kir. hadnagygyal tett meg.

Összesen 44 göniör-, bihar- és hunyadmegyei barlangot kutatott át,

melyekben több a tudományra is új fajt sikerült felfedezni. Végül

Dr. Horváth Géza bemutatja a lámpahordó kabóczát és annak

faunánkban él rokonait.

Válassttnányi ülés 191J. november 18-án. Dr. Horváth Géza

megujultja az ülést, melynek jDontja új tag megválasztása volt. Csíki

Ern titkár felvételre ajánlja Dr. Szüts Andor szolgálattételre a

Magyar Nemzeti Múzeumhoz beosztott tanárt, aki egyhangúlag meg-

választatik. Ugyancsak a titkár jelenti, hogy a m. kir. belügyminisz-

ter a jóváhagyásra felterjesztett alapszabálj^okat néhány pont kiegé-

szítése végett visszaküldötte. A kiegészítés megtörténvén, az alap-

szabályok újból felterjesztendk. Dr. Kertész Kálmán a pénztárról a

következket jelenti : Sajnálattal konstatálja, hogy a tagsági díjak a

társaság alapításakor tapasztalt felbuzdulással fordított aránybau

folynak be. Tagjaink száma 78 és ebbl alapító 9 (legújabban

Dr. Szilády Zoltán eddigi rendes tag is alapító taggá lett). A be-

vétel mai napig 1191 K. 96 f., ezzel szemben a kiadás 937 K. 98 f.

s így kamatozó készpénzünk 253 K. 98 f. A kiadásokban azonban

benne van az a 495 K. 63 f., mely összegért egy 500 K. n. é.

4V2''/o-os Hazai Bank-kötvényt vásároltunk. A rendelkezésre álló

készpénzbl még egy 200 K. n. é. kötvény volna vásárolandó, a

mivfl azQtán az összes eddig befolyt alapítvány értékpapírban volna

elhelyezve. — A választmány tudomásul veszi a jelentést és fel-

hatalmazza a pénztárost a még szükséges kötvény beszerzésére.

Végül MmóK Ottó indítványára a választmány elhatározza, hogy

ezentúl minden ülésre meghívó küldend a tagoknak.


